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12سال  است متقاضيان مسكن مهر پرديس 
كه اغلب مستأجرند، در انتظار خانه دارشدن 
هس�تند. در اين مدت ك�ه متقاضيان حدود 
۳۰ ميلي�ون توم�ان ب�ه پيمان�كاران پ�ول 
پرداخته ان�د، اجاره خانه هاي ش�ان بيش از 
۳۰۰ درص�د افزايش يافت�ه اس�ت و به رغم 
پيگيري هاي ف�راوان نتوانس�ته اند كاري از 
پيش ببرند. فقط بخشي از فاز11 پرديس در 
سال  پاياني دولت تدبير )14۰۰( ناقص و بدون 
امكانات زيربنايي و گاز و آسانس�ور تحويل 
مشتريان داده شده است. س�كوت معنادار 
متوليان در سه سالي كه گذشت، با انتقادات 
متقاضيان اين پروژه ها همراه ش�ده اس�ت. 
اكنون در سومين سال  دولت سيزدهم، مدير 
عامل اين شركت از فساد گسترده پيمانكاران 
پرده برمی دارد و مي گويد: پيمانكاران به جاي 
س�اخت پروژه ها با پول متقاضيان مس�كن 
مهر، خان�ه و خودروی ش�خصی خريده اند، 
ب�ه همي�ن دلي�ل ب�ه 1۳پيمان�كار ك�م كار 
اولتيمات�وم داده اي�م و قرار اس�ت پروژه ها 
را به  صورت اورژانس�ي ب�ا 1۵ درصد قيمت 
بالاتر ب�ه پيمان�كاران جديد واگ�ذار كنيم. 

     
اجراي پروژه مسكن مهر در كشور از سال ۱۳۸۶ 
آغاز ش��د و پس از آن بار ها و بار ها ش��اهد اعلام 
زمان تكميل و تحوي��ل پروژه هاي نيمه تمام در 
برخي مناطق اجراي اين پروژه از جمله مسكن 
مهر پرديس ب��ه عنوان يك��ي از پرطرفدارترين 

مناطق اجرا بوده و هستيم. 
مس��كن مهر ش��هر پرديس بزرگ ترين مسكن 
مهر كش��ور اس��ت كه در فاز هاي مختلف شهر 

پرديس ساخته شده و مجري آن شركت عمران 
پرديس است. 

در سال ۱۳۸۹ با شروع طرح مسكن مهر، عمليات 
احداث ۱۲ هزارو۷۹۲ واحد در شهر پرديس آغاز 
شد و در سال ۱۳۹۲ با اضافه شدن ۶۸ هزارو۴۲۷ 
واحد و س��پس ب��ا اضافه ش��دن ۳ ه��زارو۵۰۲ 
واح��د در س��ال ۱۳۹۷، اين تع��داد مجموعاً به 
۸۴ هزارو۷۲۱واحد مس��كن مهر در اين ش��هر 
رسيد. ۱۲سال  پيش بخشي از پرديس فاز بندي و 
وعده ساخت مسكن مهر در اين منطقه داده شد. 
صد ها مس��تأجر تهراني و حاشيه نشين به  اميد 
خانه دارشدن ثبت نام كردند و حدود ۳۰ ميليون 

تومان به سازندگان اين پروژه پرداختند. 
در دولت گذشته كه اعتقادي به ساخت مسكن 
مهر و خانه دار ك��ردن مردم نبود، اي��ن پروژه با 
كمترين پيش��رفت فيزيكي ناتمام ماند تا اينكه 
در سال  پاياني دولت تدبير در بهمن۱۴۰۰، در 
حالي كه مدير عامل عمران پرديس مدعي بود 
پروژه تعطيل شده اي در پرديس نداريم، ۱۴هزار 
واحد مس��كن مهر نيمه تمام مانده و واحد هاي 
اندكي كه تحويل ش��ده بود، ناقص بوده و قابل 
سكونت نبود. نصب نشدن آسانسور، شيرآلات، 
سيم كش��ي برق واحد ها، لوله كش��ي مربوط به 
فاضلاب، فلاش تانك، روش��ويي، دريچه كولر، 
قرني��ز، توالت فرنگ��ي، شكس��تگي پنجره ها و 
در هاي ورودي واحد ها از جمله نواقص واحد هاي 
تحويل داده شده در فاز هاي مختلف مسكن مهر 
پرديس بود كه گويي هيچ مسئولي نيز به تكميل 

آنها توجهي نداشت. 
يكي از س��اكنان ف��از۱۱ پردي��س در خصوص 
س��اختمان هاي نيمه تم��ام اين پ��روژه و علت 

تحويل گرفت��ن واحد ها با وجود نواقص بس��يار 
مي گويد: ما در تنگنا قرار داش��تيم، بايد از خانه 
اجاره اي بلند مي ش��ديم و جايي براي سكونت 
نبود، اما متأسفانه حتي از داشتن گاز نيز محروم 
بوديم. در آن سال  براي گرمايش خانه هاي مان 
مجبور بوديم از كپس��ول هاي گاز مايع كه تهيه 

آنها بسيار سخت و گران بود، استفاده كنيم. 
مشكلاتي كه در آن س��ال  براي ساكنان اين فاز 
شهر جديد پرديس به  وجود آمد، پاي قوه قضائيه 
و مدعي العموم را به پرونده تخلفات پيمانكاران و 
ضعف مديريتي شركت عمران پرديس كشاند. 

دادستان عمومي و انقلاب پرديس در آن سال  از 
تشكيل پرونده هاي زيادي در اين خصوص خبر 
می دهد و مي گويد: متأس��فانه در برخي موارد 

شاهد هس��تيم پيمانكاران، مصالح و تجهيزات 
بي كيفيت را تحويل مردم داده اند كه در همين 
راستا بيش از ۳۰پيمانكار خلع يد يا فسخ قرارداد 
شده اند. اگر طي تحقيقات قانوني مشخص شود 
تباني و تحصيل مال نامشروعي انجام شده است، 

به صورت قاطع برخورد خواهد شد. 
وي مي افزايد: درك مش��كلات ناشي از نواقص 
مس��كن مهر پرديس چندان هم سخت نيست، 
كافي است، آسانسور واحد مس��كوني يا اداري 
مسئولان يك روز خاموش شود يا گاز واحد آنها 
قطع باشد يا ايزوگام واحد بي كيفيت باشد و آب 
بر سرشان چكه كند تا بتوانند بهتر حال مسكن 

مهرنشينان پرديس را درك كنند. 
  پروژه ها »اورژانس�ي« ب�ه پيمانكاران 

جديد واگذار مي شود
سه سال  است دولت سيزدهم با وعده ساخت 
مسكن ملي تلاش مي كند پروژه هاي نيمه تمام 
مس��كن مهر را كه وعده دولت هاي گذش��ته 
است، تكميل كند و تحويل دهد. متأسفانه در 
اين مدت حدود يك سال  شركت عمران شهر 
جديد پرديس بدون مديرعامل و سرپرست به 
حال خود ر ها ش��د. يكي از متقاضيان فاز۱۱ 
مس��كن مهر پردي��س در خص��وص انتظار 
۱۲ساله خود مي گويد: هر بار كه به پيمانكار 
مربوط مراجعه كرديم، نبود اعتبار و تسهيلات 
بانكي را دليل تأخير در اجراي پروژه ها اعلام 

مي كرد. 
وي در گفت وگو با »جوان« با گلايه از بي توجهي 
دولت مردمي به ساخت و ساز هاي تعطيل شده 
در اين منطقه مي افزايد: تاكنون فكر مي كرديم 
بودجه نيس��ت. اكنون متوجه ش��ده ايم آقايان 
پيمانكار با پول ما ويلا و ماشين شخصي خريده  

و ۱۲سال  به حال خود ر ها شده اند. 
در اين خصوص روز گذشته مديرعامل عمران 
پرديس سرانجام سكوت را شكست و از فساد 
گس��ترده پيمانكاران ش��هر جدي��د پرديس 

خبر داد. 
خليل محبت خواه در گفت وگو با تسنيم با اشاره 
به برگزاري جلس��ه با پيمانكاران كم كار مسكن 
مهر ش��هر جديد پرديس مي گويد: در گذشته 
برخي پيمانكاران پروژه مسكن مهر عادت كرده 
بودند پول را پيش پيش دريافت مي كردند. اينها 
به جاي آنكه پول را به پ��روژه تزريق كنند با آن 
ماشين و خانه مي خريدند. وي با بيان اينكه در 
زمان حاضر همه پيمانكاران- مسكن مهر- منفي 
هستند، مي افزايد: تا روز يك شنبه ۲۴دي ماه به 
پيمانكاران فرصت داديم كه گزارش مربوط به 
پروژه ها را بياورند، هر كدام به ش��ركت عمران 
نيايند و گزارش عملكرد ارائه نكنند، از پروژه ها 

كنار گذاشته مي شوند. 
مديرعامل شركت عمران پرديس تأكيد مي كند: 
پروژه ها را به  صورت اورژانسي با ۱۵درصد قيمت 
بالاتر به پيمانكاران جديد واگذار خواهيم كرد. 

هرچند واكنش شركت عمران پرديس به عنوان 
متولي بسيار ديرهنگام بوده، اما به نظر مي رسد 
اگر قاطعيتي باشد، شايد اين پروژه هاي ر هاشده، 

تكميل و تحويل متقاضيان شود.
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با مصوبه كميسيون تلفيق بودجه
جاده واردات خودرو هاي برقي هموار شد

بنزين هست ولي كم است، اين شايد بهترين گزاره براي توصيف 
وضعيت فعلي بنزين باش�د، كمبود آن هم نشئت گرفته از عوامل 
مختلف از جمله كيفيت پايين خودرو ه�اي داخلي و البته مصرف 
بي رويه اس�ت. از طرفي همي�ن دو عامل ب�ه آلودگي ه�وا دامن 
 زده اس�ت و ب�ه  روايتي كم بارش�ي هاي اخي�ر هم نتيج�ه قهري 
آلودگ�ي مفرط هواس�ت. ب�ا در نظر گرفت�ن اين م�وارد، كاهش 
مصرف بنزين و س�وخت هاي جايگزي�ن حمل ونقل پاي�دار لازم 
مي نمايد. يك�ي از اين گزينه ها، اس�تفاده از خودرو ه�اي برقي و 
تركيبي)هيبريدي( اس�ت، چه آنكه ضمن كاهش انتشار گاز هاي 
گلخانه اي و بهبود كيفيت هوا، كاهش وابس�تگي به س�وخت هاي 
فسيلي را در پي دارد. در همين راس�تا، كميسيون تلفيق بودجه 
مجلس براي تسهيل واردات و توسعه خودرو هاي برقي و هيبريدي 
با كاه�ش عوارض گمرك�ي واردات اي�ن خودرو ه�ا موافقت كرد. 

     
كاهش تعرفه هاي واردات خودروهاي برقي و هيبريدي مشوقي براي 
استفاده از خودروهاي برقي به جاي خودروهاي بنزيني معمولي است 
كه در نهايت به كاهش مصرف بنزي��ن و آلايندگي هوا كمك مي كند. 
اين مصوبه بر واردات خودروهاي سواري برقي، كاهش عوارض واردات 
و افزايش انگيزه براي توس��عه خودروهاي الكتريك��ي داخلي تمركز 
كرده است. يكي از انگيزه هاي اوليه براي تسهيل واردات و بومي سازي 
خودروهاي برقي و هيبريدي، نياز مبرم به كاهش مصرف بنزين است. 
خودروهاي بنزيني با مصرف بالاي خود و با وجود كيفيت خوب بنزين 
منبع مهمي از آلايندگي به دلي��ل مصرف بالاي بنزين در خودروهاي 
داخلي هستند. با انتقال به وس��ايل نقليه الكتريكي و هيبريدي كه به 
برق و منابع انرژي جايگزين متكي هستند، مي توان وابستگي به بنزين 

را به ميزان قابل توجهي كاهش داد. 
   تسهيل واردات خودروهاي برقي با كاهش حقوق گمركي

مصوبه كميسيون تلفيق بودجه مجلس براي تسهيل واردات و توسعه 
خودروهاي برقي و هيبريدي با كاهش عوارض گمركي براي واردات 
خودروهاي برقي و هيبريدي، ضمن آنكه اس��تفاده از اين وس��ايل را 
ب��راي مصرف كنن��دگان مقرون به صرفه تر مي كند و پذي��رش آنها را 
ارتقا مي دهد، توليدكنندگان خودرو را با ارائه مش��وق و تس��هيلات 
تش��ويق مي كند تا توليد خود را افزايش دهند و در تحقيق و توسعه 
براي بهبود فناوري س��رمايه گذاري كنند. همچنين تخصيص منابع 
حاصل از عوارض گمركي براي اعطاي تسهيلات و مشوق هاي مالياتي 
براي توس��عه صنعت خودروهاي برقي و تولي��د داخلي، باعث جذب 
سرمايه گذاري در توليد وس��ايل نقليه برقي مي شود كه ايجاد شغل و 
رشد اقتصادي را در پي دارد. علاوه بر اين، توسعه صنعت خودروهاي 
برقي داخلي، اتكاي كش��ور به واردات خارجي را كاهش مي دهد و به 

اقتصاد پايدارتر و خودكفايی كمك مي كند. 
به باور كارشناس��ان، مزاياي چنين مس��يري در چند بعد قابل تأمل 
است: اول اينكه واردات خودروهاي برقي جايگزيني براي خودروهاي 
بنزيني براي مصرف كنندگان فراهم مي كند و در نتيجه تقاضاي كلي 
براي بنزين را كاهش مي دهد. اين امر به كاهش كمبود بنزين و كاهش 
وابس��تگي به واردات نفت كمك مي كند. دوم اينكه تسهيل واردات و 
توسعه خودروهاي الكتريكي و هيبريدي باعث رشد صنعت خودروهاي 
برقي داخلي خواهد شد. اين امر باعث ايجاد فرصت هاي شغلي جديد، 
جذب سرمايه گذاري و تقويت پيشرفت هاي فناوري در كشور خواهد 
شد. علاوه بر اين، توليد خودروهاي برقي در داخل، هزينه هاي مربوط به 
حمل و نقل و عوارض واردات را نيز كاهش مي دهد. اين امر وسايل نقليه 
برقي را براي مصرف كنندگان مقرون به صرفه تر و پذيرش آنها را بيشتر 
ترويج مي كند. علاوه بر اين، كاهش وابستگي به بنزين كيفيت هوا را در 
شهرهاي بزرگ نيز بهبود مي بخشد. احتراق بنزين آلاينده هايي را آزاد 
مي كند كه به كيفيت پايين هوا كمك مي كند و به بيماري هاي تنفسي 
و ساير مسائل بهداشتي منجر مي شود. كشورها با انتقال به وسايل نقليه 
برقي و هيبريدي مي توانند كيفيت هواي مناطق شهري را به ميزان قابل 

توجهي بهبود بخشند و محيط سالم تري را براي مردم فراهم كنند. 
   تأثير مصوبه اخير مجلس بر مصرف بنزين و آلودگي هوا

مصوبه مجلس تأثير بس��زايي در كاهش مصرف بنزين و آلودگي هوا 
خواهد داشت. با تسهيل واردات و توسعه خودروهاي برقي و هيبريدي، 
تقاضا براي بنزين كاهش مي يابد كه ب��ه كاهش مصرف بنزين منجر 
مي شود، اين امر كمبود بنزين و نياز به واردات نفت را كاهش مي دهد و 
به استقلال انرژي كمك مي كند. علاوه بر اين، استفاده از وسايل نقليه 
الكتريكي و هيبريدي نيز به كاهش آلودگي هوا منجر خواهد شد. اين 
وسايل نقليه در مقايسه با خودروهاي معمولي آلايندگي خروجي اگزوز 
صفر يا به ميزان بسيار كمتري دارند كه اين موضوع به بهبود كيفيت 
هوا و كاهش خطرات بهداش��تي مرتبط با كيفي��ت پايين هوا منجر 
خواهد شد. علاوه بر اين، كاهش آلودگي هوا مزاياي زيست محيطي از 
جمله كاهش انتشار گازهاي گلخانه اي و كاهش تغييرات آب و هوايي 

را به همراه خواهد داشت. 
اهميت تسهيل واردات و توس��عه خودروهاي برقي و هيبريدي مورد 
توجه كنشگران است و معتقدند وسايل نقليه برقي مزاياي متعددي از 
جمله كاهش مصرف بنزين و آلودگي هوا و همچنين ارتقاي استقلال 
انرژي و رش��د اقتصادي در پي دارند و اقدام اخير مجلس براي كاهش 
عوارض گمركي واردات خودروهاي برقي و هيبريدي و تخصيص منابع 
براي توسعه صنعت خودروهاي برقي داخلي در صورت نهايي شدن و 
اجراي صحيح، مي تواند چشم انداز مثبتي داشته باشد و ضروري است 
دولت به حمايت و ترويج وسايل نقليه برقي و هيبريدي براي دستيابي 

به بخش حمل ونقل پايدارتر و سازگار با محيط زيست ادامه دهد. 
   بستري براي خودروهاي غيربنزيني 

و تسهيل واردات خودروهاي برقي
جعفر قادري، عضو كميسيون برنامه و بودجه مجلس شوراي اسلامي 
در گفت وگو با »جوان« بر لزوم اقدام فوري جهت اصلاح ناترازي بنزين 
و كاهش واردات بنزين تأكيد كرد و گفت: توسعه واردات و به كارگيري 
خودروهاي برق��ي در كنار خارج كردن خودروهاي اس��قاطي از حوزه 

حمل و نقل مي تواند به بهبود شرايط و حل ناترازي بنزين كمك كند. 
وي با اشاره به مصوبه اخير مجلس گفت: واقعيت آن است كه در كشور 
خودروهاي فرسوده زياد اس��ت كه بايد به سمت جايگزيني بروند يا از 
حوزه حمل و نقل خارج ش��وند. مصوبه مهمي نيز در مجلس در جهت 
افزايش به كارگيري خودروهاي غيربنزيني و تسهيل واردات خودروهاي 
برقي در كميسيون تلفيق به تصويب رس��يد كه در جهت حل معضل 

ناترازي بنزين است.
قادري خاطرنش��ان كرد: مش��كل ديگر در بحث علت افزايش واردات 
بنزين، توليد خودروه��اي بي كيفيت و با مصرف بالاي بنزين اس��ت. 
بايد تصميم و اقدام جدي در خصوص اصلاح سوخت خودروها صورت 
گيرد و از طرفي به واردات خ��ودرو نيز به جهت مصرف بنزين كم بايد 

توجه كرد. 
عضو كميسيون برنامه و بودجه گفت: بايد كشور به سمت خودروهاي 
غيربنزيني برود و از طرفي خودروهاي داخلي نيز برقي شوند. در اين 
خصوص شهرداري ها به ويژه در شهر تهران بايد همراه با دولت به بحث 
تبديل خودروها با مصرف بنزين بالا به خودروهاي برقي كمك كنند. 

اين نماينده مجلس تأكيد كرد: به هر حال بحث ناترازي بنزين جدي 
است و سال آتي مش��كلات عديده اي ايجاد مي كند. حركت به سوي 
استاندارد سازي و استفاده از خودروهاي كم مصرف و در كنار آن واردات 

خودرو مي تواند كشور را از واردات قابل توجه بنزين نجات دهد.

گزارش »جوان« از وضعيت بزرگ ترين مسكن مهر كشور 

 پيمانكاران كم كار مسكن مهر پرديس
اخطار گرفتند

 عضو كميسيون انرژي مجلس
در گفت وگو با »جوان«:

  مشتركان خوش مصرف 
در تعرفه گذاري پلكاني تشويق مي شوند

عضو كميسيون انرژي مجلس شوراي اسلامي معتقد است شواهد 
نشان مي دهد برخي مشتركان مصارف بس�يار بالا و غيرضروري 
دارند. پرمصرف ها جزو اقشار ضعيف و متوسط جامعه نيستند. اغلب 
مشتركاني كه در طبقات متوسط و پايين جامعه جاي مي گيرند، در 
چارچوب الگو از گاز اس�تفاده مي كنند. با تعرفه گ�ذاري پلكاني 
پرمصرف ها، اقش�ار مرفه پرمصرف هزينه مص�ارف لاكچري گاز 
خود را مي پردازند و مشتركان خوش مصرف نيز تشويق مي شوند. 

     
صادرات گاز به عنوان يك ماده ارزشمند مي تواند ارزآوري بالايي براي 
كشورمان داشته باشد، اما متأسفانه ميزان مصرف در كشور ما به حدي 
بالاس��ت كه توليد داخلي كفاف آن را نمي دهد و در برخي از ماه هاي 
سرد سال با ناترازي روبه رو مي شويم، بنابراين گاز مازاد چنداني براي 
صادرات باقي نمي ماند و برخي مواقع براي صادرات گاز به عراق و تركيه 
كه با آنها قرارداد داريم به مشكل مي خوريم. در نهايت مجبور مي شويم 

برق صنايع مهمي مانند سيمان و پتروشيمي ها را قطع كنيم. 
عدم النفعي كه از تعطيلي صنايع ايجاد مي ش��ود، ضربه ش��ديدي به 
اقتصاد ملي مي زند. از طرف ديگر، به خاطر نبود گاز مجبور مي شويم 
در نيروگاه ه��ا از فرآورده هاي نفتي ب��ه جاي گاز اس��تفاده كنيم كه 
عدم  صادرات آنها نيز به كش��ور ضرر مي زند. جلوي تمامي اين ضررها 
وقتي گرفته مي شود كه سياست هاي بهينه س��ازي مصرف با جديت 
دنبال شود. به باور بسياري از كارشناسان، تعرفه گذاري پلكاني روشي 
معقول و مؤثر براي مديريت مصرف اس��ت، به نحوي كه پرمصرف ها 
مجبور به كاهش مصرف خود مي ش��وند و اگر نخواهند مصرف شان را 

بهينه كنند، بايد هزينه آن را به صورت واقعي تري پرداخت كنند. 
 رمضانعلي سنگدويني، عضو كميسيون انرژي مجلس شوراي اسلامي 
در گفت وگو با »جوان« با اشاره به اين موضوع كه در حوزه گاز ترازمان 
منفي است، تصريح كرد: هر چقدر گاز توليد مي كنيم، حجم زيادي از 
گاز توليدي كش��ور در بخش خانگي مصرف مي شود. سال گذشته در 
زمان پيك مصرف حدود ۷۰۰ تا ۷۵۰ميليون مترمكعب گاز را در بخش 
خانگي استفاده كرديم. اين اعداد و ارقام بسيار بالاست و لازم است در 

زمينه مديريت مصرف گام هاي اساسي برداريم. 
عضو كميسيون انرژي مجلس خاطرنشان كرد: هدف از تعرفه گذاري 
پلكاني اين است كه از اقشار مرفه و پرمصرف جامعه هزينه واقعي گاز 
اخذ ش��ود، اما كس��اني كه در چارچوب الگو از گاز استفاده مي كنند و 
عمدتاً در طبقات پايين و متوسط جامعه جاي مي گيرند از گاز به صورت 

يارانه اي بهره مند شوند. 
سنگدويني گفت: اين موضوع براي ما اهميت اساسي دارد كه مصارف 
ضروري خانوارها مش��مول گاز يارانه اي باش��د. در همي��ن ارتباط، به 
افزايش سقف مصرف داخل الگو پرداختيم. سال گذشته، ميزان مصرف 
استاندارد ۷۵مترمكعب در نظر گرفته شده بود كه آن را اصلاح كرديم. 
وي ادامه داد: پيگيري هايي در خصوص افزايش س��قف ميزان مصرف 
استاندارد داشتيم و اين موضوع را طي جلساتي با مسئولان شركت ملي 

گاز و معاون وزير نفت به نتيجه رسانديم. 
عضو كميسيون انرژي مجلس خاطرنش��ان كرد: تعرفه گذاري پلكاني 
روش درستي براي تعيين ميزان قبوض گاز مشتركان به شمار مي رود 
و عين عدالت است. كساني كه در خانه هاي ۵۰۰متري با امكاناتي نظير 
سونا، جكوزي و استخر زندگي مي كنند و مصارف بالاي گاز دارند، بايد 

هزينه آن را بپردازند. 
وي ادامه داد: مشتركان با يكديگر به لحاظ شرايط برابر نيستند و بايد 
تعرفه گذاري هاي متفاوتي را براي شان در نظر بگيريم. به طور مثال، 
كساني كه جزو اقشار مرفه هستند، با اقشار ضعيف و متوسط جامعه 
كه نهايتاً يك خانه ۱۰۰مت��ري با دو بخاري و يك وس��يله پخت وپز 
دارند، به لح��اظ ميزان مصرف گاز، قدرت پرداخت قبوض و مس��ائل 
ديگر برابر نيستند. عضو كميسيون انرژي مجلس خاطرنشان كرد: ما 
جزو كشورهايي هستيم كه يارانه پنهان بالايي پرداخت مي كنيم. بايد 
سياس��تگذاري هاي مان در اين زمينه به نحوي باشد كه پرمصرف ها 

كمتر از يارانه استفاده كنند.

بهناز  قاسمی
  گزارش  یک

دادس�تان عموم�ي و انق�لاب پردي�س 
در س�ال14۰۰   از تش�كيل پرونده ه�اي 
زي�ادي در اين خص�وص خب�ر می دهد و 
مي گويد: متأسفانه در برخي موارد شاهد 
هس�تيم پيمانكاران، مصالح و تجهيزات 
بي كيفي�ت را تحوي�ل م�ردم داده اند كه 
در همي�ن راس�تا بي�ش از ۳۰پيمان�كار 
خلع يد يا فس�خ قرارداد شده اند. اگر طي 
تحقيق�ات قانوني مش�خص ش�ود تباني 
و تحصي�ل مال نامش�روعي انجام ش�ده 
است، به صورت قاطع برخورد خواهد شد

داس��تان فس��اد     كشاورزي
سيب هاي درجه يک 
آذربايجان غرب�ي و نبود مش�تري در داخل و 
خارج از كش�ور موضوعي اس�ت كه همه ساله 
تكرار مي شود؛ س�يب هايي كه در زمستان به 
دلايل مختلف در بازار داخ�ل و خارج فروخته 
نمي شود و تپه هاي بزرگ آن كنار جاده در فصل 
مي  آورد.  درد  بهار و تابستان دل هر ايراني را به 
امسال نيز يك ميليون تن سيب آذربايجان غربي 
در آس��تانه فاسدش��دن قرار دارد كه براي توليد 
اين ميزان محصول معادل يك سوم حجم فعلي 
درياچه اروميه آب مصرف شده است. نكته قابل 
تأم��ل عدم برنامه ريزي وزارت جهاد كش��اورزي 
براي اين محصول درجه يك و آب بر استان است، 
حتي جلسات مكرر و بيان تكراري مشكلات سيب 
در اس��تان نيز تاكنون نتوانس��ته است راهكاري 
براي حل چندين س��اله بازار سيب استان داشته 
باش��د، اين در حالي اس��ت كه با توجه به مشكل 
كم آبي و به خصوص بح��ران درياچه اروميه، اين 
ميزان توليد محصول وقتي برنامه مشخصي براي 
بازار آن نيست، چه دليل منطقي مي تواند داشته 
باشد؟ آيا اين وزارتخانه توقع دارد باغداران به دليل 
آب بر بودن محصول شان درختان را از ريشه بكنند 

و محصول ديگري جايگزين كنند؟
آذربايجان غرب��ي ب��ا تولي��د س��الانه بي��ش از 
يك ميليون و۲۰۰ه��زار ت��ن ح��دود ۴۵ درص��د 
س��يب كش��ور را توليد مي كند و قطب توليد اين 
محصول به ش��مار مي رود، اما هر س��ال باغداران 
اين اس��تان در ف��روش، بازاريابي و ص��ادرات اين 
محصول مهم كش��اورزي با چال��ش جدي مواجه 
هستند. تعهد ارزي، نبود برنامه مشخص و الگوي 
مناسب كشت، نبود سورت و بسته بندي نامناسب 
محصول، منطقي نبودن قيمت ها با توجه به هزينه 

توليد، گران بودن هزينه ه��اي حمل ونقل، كمبود 
ناوگان يخچال دار و كش��تي هر سال موانعي است 
كه باعث مي ش��ود س��رمايه هاي بخش كشاورزي 
اين استان به هدر برود. همه س��اله با وجود ذخاير 
مناسب اين محصول در سردخانه هاي استان براي 
صادرات آن و فرصت محدود به دليل عدم رفع موانع 
صادراتي، بخش��ي از س��يب هاي درجه يك استان 
در اواخر و ابتداي س��ال بعد به دليل عدم صادرات 
ب��ه واحد هاي صناي��ع تبديلي اس��تان م��ي رود؛ 
محصولاتي كه اگ��ر موانع صادراتي اش از س��وی 
مس��ئولان رفع ش��ود، به جاي رفتن به واحد هاي 
صنايع تبديلي به عنوان محصول درجه۳ مي تواند 
ارزآوري فراواني داشته باشد. امسال نيز اين استان 
با توليد يك ميليون و۱۲۲ه��زار تن رتبه اول توليد 
س��يب كش��ور را به خود اختصاص داده اس��ت. از 
ابتداي س��ال جاري تاكن��ون تنه��ا ۲۱۰هزار تن 
سيب از س��ردخانه هاي اين اس��تان خارج شده و 
مابقي همچنان در س��ردخانه ها باقي مانده است و 
با توجه به فرصت محدود و موانع موجود صادراتي، 
امسال نيز پيش بيني مي شود سيب همچنان روي 
دس��ت باغداران بماند. يكي از مهم ترين بازار هاي 
هدف س��يب اين استان روسيه اس��ت كه به دليل 
سخت گيري در خصوص گواهي بهداشتي تاكنون 
موفق به صادرات سيب به اين كشور نشده ايم. علاوه 
بر اين وضع عوارض ۴۰۰ميليون توماني صادرات 
روي هر كانتينر از سوی كشور هاي همسايه در كنار 
زمان زياد معطلي در وسايل حمل بار كه به كاهش 
كيفيت محصول ختم مي  ش��ود، سبب شده است 
مشتري براي س��يب پيدا نشود. مطابق محاسبات 
مؤسس��ه تحقيقات آب براي توليد يك ميليون تن 
سيب بايد س��الانه ۲۷۰ميليون مترمكعب آب به 
سمت باغات ر ها كنيم. با اين حجم از آب مي توان 

طي ۱۰سال درياچه اروميه را احيا كرد.

* آگهى فراخوان ارزيابى كيفى*»فساد سيب« سهم درياچه اروميه را بالا كشيد
 مناقصه عمومى ( يك مرحله اى)
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ساعت 16 (ضمناًاصل تضمين شـركت درفرآيند ارجاع كاردراين مهلت ثبت اتوماسيون ادارى 

وتحويل دبيرخانه رمزمحرمانه گردد)
5- زمان عودت  پيشنهاد مالى :دوشنبه  12/14/ 1402  ساعت 16

6- زمان گشايش پيشنهادات :سه شنبه  1402/12/15  (ساعت 10صبح)

7-  شرايط متقاضى :
     مدارك ثبتى شركت حاوى تصاوير مصدق ( رتبه، كد پستى، شناسه ملى، كد اقتصادى، 
دامنه كارى، تطابق امضاء، ضمانتنامه بانكى، صورت مالى حسابرسى شده منتهى به 12/29/ 1401 
با توجه به الزام ارائه صورتهاى مالى و حسابرسـى شـده بارعايت ماده 4آيين نامه راهكارهاى 

افزايش ضمانت اجرايى وتقويت حسابرسـى ، تعهدنامه رعايت مبارزه با پولشويى، اساسنامه، 
آخرين تغييرات اساسنامه، صورتجلسـه مجمع عمومى، فرم خود اظهارى، مهر و امضاء پكيج 
پيمان، كپى شناسنامه و كارت ملى صاحبان امضاء، مشخصات اعضاء هيات مديره و سهام داران 
بالاى 10٪ ، حسابرسان و نشانى اقامتگاه آنان و تكميل فرم پولشويى ارسالى  ، گواهينامه  ماليات 

بر ارزش افزوده ،
     قرار داشتن در ليست كوتاه وزارت نفت( وندروليسـت )و عضو سامانه ستاد و همچنين در 

خصوص توليد كنندگان جرثقيل  يا تامين كنندگان  
   ارزيابى مشتريان قبلى و  گواهى حسن شهرت صادره توسط آنان
   داشتن تجربه و دانش در زمينه مورد نظر( ارائه رزمه كارى مرتبط)

   تضمين كيفيت خدمات پس از فروش محصولات(وارانتى) 
   نظام كيفيت و نحوه تضمين محصولات ( گارانتى )

http : // iets.mporg.ir ثبت نام و اخذكد اطلاع رسانى پايگاه ملى مناقصات با مراجعه به سايت  
  « حداقل نصاب پيشـنهاد دهنده دراين مناقصه   عمومى يك مرحله اى  به تعداد  3 مناقصه گر مى باشـد  جهت كسب 
اطلاعات بيشتر در سايت شركت گاز استان مازندران به  آدرس www.nigc-mazandaran. ir  و پايگاه 

ملى اطلاع رسانى مناقصات كشور به آدرسhttp : // iets.mporg.ir مراجعه نماييد .

نوبت  دوم

   ضمنا: هرگونه تغيير در زمان هاى ياد شده ازطريق سامانه اعلام مى گردد.

شناسه آگهى:1641248


